
PROTOKÓŁ NR 11/11 
POSIEDZENIA KOMSJI STRATEGII ROZWOJU, PROMOCJI  
I WSPÓŁPRACY Z ZAGRANICĄ SEJMIKU WOJEWÓDZTWA  

ŚWIĘTOKRZYSKIEGO  
W DNIU 14 LISTOPADA 2011 ROKU   

 
Obrady Komisji prowadził Tadeusz Kowalczyk – Przewodniczący Komisji Strategii 
Rozwoju, Promocji i Współpracy z Zagranicą. 
 
 W posiedzeniu uczestniczyli członkowie komisji oraz zaproszeni goście zgodnie z listami 
obecności (załącznik nr 1,2 i 3) 
Posiedzenie rozpoczęło się o godzinie 9.30. 
 
Porządek posiedzenia: 
Część I 

1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy Województwa 
Świętokrzyskiego i zadań w zakresie polityki rynku pracy. 

2. Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach nt.: 
a) regulacji własności gruntów pod drogami wojewódzkimi, 
b) oznakowania dróg wojewódzkich – stała i czasowa organizacja ruchu, 
c) planowanych wydatków budżetowych na 2011 rok, 
d) realizacji zadań za okres od 1.01 – 30.09.2011r. 

3. Informacja o promocji turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 
2011 roku. 

4. Informacja nt. Wstępnych założeń Planów Działania na 2014 r. (ŚBRR, Biuro POKL). 
5. Informacja na temat wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego  

w spółkach kapitałowych (stan na 5 października 2011). 
6. Informacja nt. zakresu i stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie – Rozbudowa 

Infrastruktury Informatycznej JST”. 
7. Sprawy różne. 

 
Część II – wspólna z Komisją Budżetu i Finansów 

1) Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Daleszyce na realizację zadań w 

zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpożarowej, 

b) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wodzisław na realizację zadań w 
zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpożarowej, 

c) wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej w Kielcach, 
obręb 0015, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 410 o pow. 
0,0308 ha. 

 
Z porządku obrad został usunięty pkt.: 
2c). Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach nt. planowanych 
wydatków budżetowych na 2011 rok. 
 
Nowy porządek posiedzenia – część I: 
 



1. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy Województwa 
Świętokrzyskiego i zadań w zakresie polityki rynku pracy. 

2. Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach nt.: 
a) regulacji własności gruntów pod drogami wojewódzkimi, 
b) oznakowania dróg wojewódzkich – stała i czasowa organizacja ruchu, 
c) realizacji zadań za okres od 1.01 – 30.09.2011r. 

3. Informacja o promocji turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 
2011 roku. 

4. Informacja nt. Wstępnych założeń Planów Działania na 2014 r. (ŚBRR, Biuro POKL). 
5. Informacja na temat wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego                   

w spółkach kapitałowych (stan na 5 października 2011). 
6. Informacja nt. zakresu i stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie – Rozbudowa 

Infrastruktury Informatycznej JST”. 
7. Sprawy różne. 

 
(Projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu z XIII sesji Sejmiku) 
 
Ad1.  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie sytuacji na rynku pracy Województwa 
Świętokrzyskiego i zadań w zakresie polityki rynku pracy. 
 
Andrzej Lato – Dyrektor Wojewódzkiego Urzędu Pracy zreferował temat zgodnie  
z załączonym materiałem. 
 
W dyskusji uczestniczyli: Mieczysław Sas, Janusz Koza, Piotr Żołądek, Grzegorz Świercz, 
Andrzej Lato.  
Radni zwrócili uwagę na to, iż bezrobocie w Polsce w najbliższym czasie może się 
zwiększać, ze względu na pogłębiający się kryzys gospodarczy w Europie.  
 
Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Piotr Żołądek negatywnie ocenił plany 
ministerstwa rozwoju regionalnego, aby część środków z działania 6.2 wspierającego 
tworzenie nowych miejsc pracy była w formie mikropożyczek. Zaproponował, aby zwrócić 
się z sugestią do ministerstwa, aby całą kwotę skierować jednak na tworzenie nowych miejsc 
pracy, gdyż mikropożyczki będą wspierać osoby, które już pracują. 
Głos w tej sprawie zabrali także: Mieczysław Gębski, Mieczysław Sas, Andrzej Lato, 
Aleksandra Woźniak. 
 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie. (Załącznik nr 4) 
 
Ad.2a. 
Informacja Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich w Kielcach nt.: 

a) regulacji własności gruntów pod drogami wojewódzkimi, 
 
Dariusz Wróbel – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zreferował temat zgonie z załączonym materiałem.  
 
Nie było głosów w dyskusji 
 
Ad.2b.  

b) oznakowania dróg wojewódzkich – stała i czasowa organizacja ruchu 



 
Dariusz Wróbel – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zreferował temat zgonie z załączonym materiałem. 
 
Tadeusz Kowalczyk – Przewodniczący Komisji zapytał czy Zarząd ma jakieś opinie  
z innych województw na temat oznakowania dróg w naszym województwie. 
Dyrektor Dariusz Wróbel odpowiedział, iż Świętokrzyski Zarząd odbiera sygnały pozytywnie 
oceniające oznakowanie dróg wojewódzkich w naszym województwie.  
 
Ad.2c. 

c) realizacji zadań za okres od 1.01 – 30.09.2011r. 
 
Dariusz Wróbel – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich 
zreferował temat zgonie z załączonym materiałem. 
 
Następnie głos zabrał Członek Zarządu Województwa Świętokrzyskiego Jan Maćkowiak. 
Odniósł się do zmian w Świętokrzyskim Zarządzie Dróg Wojewódzkich, które częściowo 
zostały spowodowane doniesieniami medialnymi na temat nieudolnego zarządzania  
w Zarządzie Dróg. Omówił także niektóre zadania inwestycyjne realizowane ze środków 
funduszy strukturalnych.  
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Kowalczyk wyraził ubolewanie w sprawie braku 
realizacji budowy drogi Busko – Kraków.  
 
Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Zarządu Dróg Wojewódzkich poinformował, iż 
budowa jest prowadzona przez firmę wyłonioną w przetargu. W trakcie realizacji pojawiły się 
problemy finansowe firmy, do zarządu spływają pisma od komorników. W związku z tym być 
może będzie konieczna zmiana wykonawcy.  
 
Radni zadali pytania dotyczące realizacji poszczególnych dróg. 
 
Głos w dyskusji zabrali: Tadeusz Kowalczyk, Włodzimierz Stępień, Mieczysław Gębski, 
Dariusz Wróbel, Mieczysław Sas. 
Radni zgodnie uznali, iż konieczne jest dokonanie zmian w ustawie o zamówieniach 
publicznych, tak aby o wyborze wykonawcy nie decydowała tylko cena zaoferowana, ale 
także inne kryteria takie jak np. wiarygodność, czy sytuacja ekonomiczna firmy.   
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości 
 
Ad.3. 
Informacja o promocji turystycznej Województwa Świętokrzyskiego w I półroczu 2011 roku. 
 
Jacek Kowalczyk – Dyrektor Departamentu Promocji, Edukacji, Kultury, Sportu i 
Turystyki omówił temat zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Radny Ryszard Nosowicz zapytał, co zrobić, aby uatrakcyjnić informację nt. naszych 
świętokrzyskich cudów. Zaznaczył, iż jadąc trasą nr 7 są brązowe tablice, natomiast brak 
innych informacji np. o Św. Krzyżu. 
 



Dyrektor Jacek Kowalczyk poinformował, iż w kwestii oznakowania przy drodze krajowej, 
to znak inny niż brązowa tablica musi stać od pasa drogi minimum 20 metrów. 
 
Przewodniczący Komisji Tadeusz Kowalczyk poruszył kwestie promocji naszych stoków 
narciarskich w telewizji.  
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości 
 
Ad.4.  
Informacja nt. Wstępnych założeń Planów Działania na 2014 r. (ŚBRR, Biuro POKL). 
 
Krzysztof Szczypiór – Zastępca Dyrektora Świętokrzyskiego Biura Rozwoju 
Regionalnego ds. POKL zreferował temat zgodnie z załączonym materiałem. 
 
Głosów w dyskusji nie było 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.5.  
Informacja na temat wkładów finansowych Województwa Świętokrzyskiego w spółkach 
kapitałowych (stan na 5 października 2011). 
 
Aleksandra Woźniak – Zastępca Dyrektora Departamentu Polityki Regionalnej 
zreferowała temat zgodnie z załączonym materiałem.  
 
Głosów w dyskusji nie było 
 
Informacja została przyjęta do akceptującej wiadomości.  
 
Ad.6. 
Informacja nt. zakresu i stanu realizacji projektu „e-świętokrzyskie – Rozbudowa 
Infrastruktury Informatycznej JST”. 
 
Andrzej Sztokfisz – Dyrektor Biura Społeczeństwa Informacyjnego zreferował temat 
zgodnie z załączonym materiałem. 
 
Ad.7. 
Nie zgłoszono żadnych tematów w sprawach różnych. 
 
Część II – wspólna z Komisją Budżetu i Finansów 
 
Do II części porządku obrad został dodany pkt: 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Tuczępy na realizację zadań               
w zakresie porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony 
przeciwpożarowej 

 
Nowy porządek obrad – II część: 

1. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Daleszyce na realizację zadań w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej, 



b) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wodzisław na realizację zadań w zakresie 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej, 

c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Tuczępy na realizację zadań w zakresie 
porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej 

d) wyrażenia zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości gruntowej 
stanowiącej własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej w Kielcach, obręb 
0015, oznaczonej w ewidencji gruntów jako działka nr 410 o pow. 0,0308 ha. 

 
Projekty uchwał stanowią załącznik do protokołu z XIII sesji Sejmiku.   
 
Ad.1a, Ad.1b, Ad.1c. 

1. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 
a) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Daleszyce na realizację zadań w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej, 
b) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Wodzisław na realizację zadań w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej, 
c) udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Tuczępy na realizację zadań w zakresie 

porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli oraz ochrony przeciwpożarowej 
 
Wiesław Młynarczyk – Zastępca Dyrektora Departamentu Infrastruktury zreferował 
temat zgodnie z uzasadnieniami dołączonymi do uchwał. 
 
Projekty uchwał zostały zaopiniowane jednogłośnie pozytywnie (opinie stanowią załączniki 
5, 6, 7) 
 
Ad.1d.  
wyrażenie zgody na sprzedaż, w drodze przetargu, nieruchomości gruntowej stanowiącej 
własność Województwa Świętokrzyskiego, położonej w Kielcach, obręb 0015, oznaczonej   
w ewidencji gruntów jako działka nr 410 o pow. 0,0308 ha. 
 
Roman Dziedzic – Dyrektor Departamentu Mienia, Geodezji Kartografii i Planowania 
Przestrzennego zreferował temat zgodnie z uzasadnieniem dołączonym do uchwały. 
 
Głosów w dyskusji nie było 
Projekt uchwały został zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie (opinia stanowi załącznik  
nr 8) 
 
Na tym posiedzenie zakończono o godz. 11.00 
 
Protokół sporządzili: 
Daria Biskup-Kozik 
Michał Wójcik  
 

Przewodniczący Komisji 
 
 

    Tadeusz Kowalczyk 


